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نه 5 توپ طلا و نه 5 چمپیونزلیگ
بزرگ ترین جام تاریخ 
براى کریستیانو رونالدو

حالا کمتر کســى مى تواند ادعا کند رونالدو 
قطعا بدون فتح جام جهانى بازنشسته خواهد شد.

تیمى مثــل پرتغال پس از فتح لیگ ملت ها 
نشــان داد که با آمادگى کامل بــه جام جهانى 
آمریــکا خواهد رفت. کریســتیانو نــه  تنها تمام 
رکوردهاى قابل  تصور را شکســته، بلکه سال به 
ســال و تورنمنت به تورنمنت نشان مى دهد که 

عطش پیروزى اش هیچ حد و مرزى ندارد.
دو گل او در مرحلــه نهایــى لیــگ ملت ها 
گواه این مدعاســت: یکى برابــر آلمان و دیگرى 
مقابل اســپانیا. حالا که پرتغــال به عنوان یکى از 
بهترین تیم هاى ملى جهان در حال حاضر تثبیت 
شــده، چرا نباید باور داشــت که سرنوشت هنوز 
بزرگ ترین جام فوتبال را براى او کنار گذاشــته 

است؟
تیم ملى پرتغال تحت هدایت روبرتو مارتینز 
در حال تجربه دورانى درخشان است. او در زمانى 
کوتاه تیمى فوق العاده ســاخته اســت. پرتغال از 
یکى از بااســتعدادترین نسل هاى تاریخ خود بهره 
مى برد: بازیکنان جوانى با جسارت، کیفیت فنى و 
تجربه بین المللى، در کنار باتجربه هایى با رهبرى 
و اقتــدار. بازیکنانى مانند برونــو فرناندز، برناردو 
ســیلوا، روبن دیــاز، ویتینیا، نونــو مندس، ژوائو 
مندس، گونسالو راموس و البته کریستیانو، تیمى 
ترسناك را تشکیل داده اند که تعادلى بین جوانى 
و بلــوغ دارد و مى تواند در تورنمنتى کوتاه مانند 

جام جهانى تفاوت ایجاد کند.
بــا چنین تیمى، پرتغــال دلایل کافى براى 
رقابت رو در رو با هر قدرت بزرگى را دارد. این را 
در فینال لیگ ملت ها مقابل اسپانیا دیدیم، تیمى 
که به عنوان مدعى اصلى وارد میدان شد، اما دید 
که پرتغال مى تواند به خوبى آنها با توپ کار کند.

و در میــان این همه اســتعداد، همچنان او 
حضور دارد: کریســتیانو رونالدو. در 40 سالگى، 
به جاى فکر کردن به بازنشســتگى، با همان نظم 
همیشگى به آماده سازى خود ادامه مى دهد. تعهد 

فیزیکى و ذهنى او بى نظیر است.
او نــه براى نوســتالژى بــازى مى کند و نه 
به خاطر نامش؛ او بــازى مى کند چون هنوز باور 
دارد که مى تواند تفــاوت ایجاد کند. او همچنان 
یک الگو اســت، چه در زمین و چه خارج از آن. 
حضورش تأثیرگذار اســت، الهام بخش است و به 
هم تیمى هایش انگیزه مى دهد. او رهبرى است که 
نیازى به سخنرانى ندارد؛ عملکردش همه چیز را 

مى گوید.
روبرتو مارتینز اینجــا کلید موفقیت را پیدا 
کرده اســت. به جاى کنار گذاشتن او، کریستیانو 
را به رهبر تیم تبدیل کرده اســت. آغوش هایشان 
در جشن قهرمانى لیگ ملت ها همه چیز را نشان 
مى دهد. مارتینــز مى داند چــه بازیکنى به تیم 

انگیزه و الهام مى بخشد.
دستاورد کریستیانو شــگفت انگیز است. در 
دورانى و ورزشــى که معمــولاً بازیکنان باتجربه 
کنار گذاشــته مى شــوند و بســیارى پس از 30

ســالگى افت مى کنند، او با اخــلاق کارى تقریباً 
غیرانســانى، دوره اوج خود را طولانى کرده است. 
او ســبک بازى اش را با شرایط کنونى اش تطبیق 
داده و ذهنیت رقابتــى اش را حفظ کرده، گویى 

زمان برایش متوقف شده است.
کریســتیانو مثل یک بازیکن 20 ساله بازى 
مى کند. او به پنج تــوپ طلا، پنج قهرمانى لیگ 
قهرمانان، یورو و دو لیگ ملت ها با پرتغال راضى 
نیســت؛ رویاى بزرگش همچنان پابرجاست: بالا 

بردن جام جهانى.

چهره
ن 5 ن طلا ت 5 ن

سرمربى جدید طارمى 
در اینتر مشخص شد

ســرمربى جدید تیم فوتبال اینتر ایتالیا به طور 
رســمى معرفى شــد تا حالا او دربــاره آینده مهدى 

طارمى تصمیم گیرى کند.
باشــگاه اینتر ایتالیا پس از پایــان همکارى با 
ســیمونه اینزاگى به طور رسمى سرمربى نراتزورى را 

مشخص کرد.
همانطــور که امروز رســانه هاى ایتالیایى اعلام 
کردند، کریستین چیوو رسما هدایت اینتر را برعهده 
گرفت. حالا او باید درباره لیست خرید و فروش اینتر 
از جملــه ماندن یا رفتن مهــدى طارمى مهاجم تیم 

ملى ایران تصمیم گیرى کند.

دریچه

طا

یک شیرازى سرمربى تیم فوتبال امید ایران

«امید» چگونه به «امید» رسید؟
سرمربى تیم فوتبال امید ایران در حالى مشخص 
شــد که در 18 ماه گذشته فدراســیون با گزینه هاى 
زیادى مذاکره کرد که هر کدام با شــروط خود مانع از 
همکارى شدند تا در نهایت یک شیرازى روى نیمکت 

بنشیند.
فدراســیون فوتبــال در حالــى پــس از کش و 
قوس هاى فراوان که حدود 18 ماه طول کشــید امید 
روانخــواه را به عنوان ســرمربى جدید تیم فوتبال زیر 
23 ســال انتخاب کرد که کمتر کســى تصور مى کرد 
گزینه اى که دو هفته نامش بر زبان تعدادى از اعضاى 

هیئت رئیسه بود تبدیل به انتخاب نهایى شود.
امید روانخواه از بین اســامى گوناگونى همچون 
یحیــى گل محمــدى، مجتبى حســینى، میودراگ 
بوژوویچ، حســین عبدى، محمد ربیعى و سعید دقیقى  
انتخاب شد تا طیف وســیعى از علاقمندان به فوتبال 
بــه تحلیل این انتخاب بپردازند. انتخابى که تعدادى از 
فدراسیون نشینان آن را از سر ناچارى دانستند و عده 

دیگر نیز آن را تصمیم پر ایراد مى دانند.
اما اینکــه گزینه هاى دیگر به عنوان ســرمربى 
تیم امید انتخاب نشــدند دلایلى و شروطى داشت که 
فدراســیون نتوانست با آنها کنار بیاید. به همین خاطر 
گزینه اى را ســرمربى کرد که شرط خاصى نداشت و 

کم دردسرترین فرد بود.
*یحیى گل محمدى؛ ســنگ بزرگ علامت 

نزدن
مجید جلالى در نخســتین روزهاى حضورش به 
عنوان مدیر کمیته فنى و توســعه فدراســیون فوتبال 
بــا مهدى تاج در خصوص انتخاب ســرمربى تیم امید 
صحبت کــرد. جلالى پس از گذشــت نزدیک به یک 
مــاه خبر از جمع بنــدى درباره نشســتن یحیى گل 
محمــدى روى نیمکت تیــم امید داد. خبــرى که با 
اســتقبال رئیس فدراسیون نیز روبه رو شد تا سرمربى 
پیشین پرسپولیس قبل از پیوستن به فولاد خوزستان 
با قراردادى به مدت دو ســال هدایــت تیم امید را بر 

عهده بگیرد.
از قرار معلوم گل محمدى در ابتدا آمادگى خود را 
براى هرگونه همکارى اعلام مى کند اما در زمستان سال 
1402 بحث هایى درباره بازگشــت مجدد او به فوتبال 
مطرح بود که همین امر نیز تا حدودى گل محمدى را 

از نیمکت تیم امید دور کرد و او تصمیم گرفت با توجه 
به مبلغ قابل توجه باشــگاه فولاد خوزستان راهى این 

تیم شود و خواسته جلالى عملى نشود.
*کمیته فنى به مدل اسپانیولى رسید

جلالــى پس از برگــزارى جلســه هاى متعدد با 
کارشناســان فوتبال ایران طرحى را به هیئت رئیســه 
وقت فدراســیون ارائه کرد که طبــق آن طرح فوتبال 
ایران را از لحاظ ساختارى و پتانسیل بازیکن به کشور 
اســپانیا شــبیه ســازى کرده بود. از این رو خواستار 
بررســى پروژه اى شــبیه به آنچه فدراسیون قطر براى 
تیم هاى پایه اش با استفاده از دانش مربیان اسپانیایى 
انجام داده بود را اعلام کرد که بررسى اولیه هزینه هاى 
این پروژه فراتر از تصور بود تا این موضوع نیز در نطفه 

خفه شود.
*انتخابات فدراسیون همه چیز را معلق کرد

انتخابات اسفندماه 1403 فدراسیون فوتبال براى 
تعیین رئیس و هیئت رئیســه فدراسیون باعث شد تا 
پروژه انتخاب ســرمربى تیم امید تقریبا 5 ماه قبل از 
شــروع انتخابات به حالت تعلیق در آید و فدراســیون 
هیــچ گونه فعالیتى در زمینه تعیین تکلیف این موضع 
نداشت تا همه چیز به ابتداى سال جدید موکول شود.

*کمیته فنى انتخاب ها را به تاج داد
مهــدى تاج با وجود اختلافات فراوان کمیته فنى 
با ارکان اجرایى فدراسیون به جلالى مدیر وقت کمیته 
فنى و توسعه اعلام کرد گزینه هاى نهایى خود را براى 

این موضوع اعلام کند. او نیز ابتدا اســم 5 و سپس سه 
نفــر را اعلام کرد تا مجتبى حســینى تبدیل به گزینه 
نخســت هر دو لیست شود. لیســتى که باعث شد تا 
حســینى دو جلســه با مجید جلالى و پس از آن یک 

جلسه هم با تاج داشته باشد.
*خواسته هایى فراتر از چند میلیارد بیشتر

پیگیرى ها نشــان مى دهد خواسته هاى سرمربى 
آلومینیوم اراك نه تنها از لحاظ مالى براى فدراســیون 
مقدور نبود بلکه حســینى ســوداى حضور در نیمکت 
تیم بزرگسالان را نیز داشت. او تمایل داشت قراردادش 
به گونه اى باشــد که علاوه بر سرمربیگرى تیم امید به 
عنوان عضــو کادر فنى در تیم بزرگســالان براى جام 

جهانى 2026 نیز حضور داشته باشد.
حســینى که بــراى فصل آینــده نزدیک به 17

میلیــارد تومان از آلومینیوم خواهد گرفت حاضر بود با 
مبلغ نصف این هم با فدراســیون همراه با همان شرط 
نانوشــته همکارى کند اما نکته اینجاســت فدراسیون 

بودجه اى به مراتب کمتر از این اعداد و ارقام دارد.
*حسین عبدى شرط گذاشت اما قبول کرد

حسین عبدى دیگر گزینه فدراسیون فوتبال بود. 
او به دلیل شــناخت کامل از بازیکنان تیم هاى پایه به 
واســطه فعالیت به عنوان سرمربى تیم هاى نوجوانان و 
جوانان ایران گزینه دوم فدراسیون بود. عبدى شرایط 
فدراســیون را به طور کامل از لحــاظ مالى پذیرفت و 
اعلام کرد هیچ مشــکلى همچون گذشته با این مبالغ 

ندارد اما بدون شک نیاز به همکارى سازمان لیگ براى 
در اختیار داشــتن بازیکنان براى برگــزارى اردوهاى 
متوالى دارد. نکته اى که فدراسیون هم نگران آن است 
و مشــخص نیســت چه رویکردى در سال بسیار مهم 
پیــش رو براى هماهنگى هرچه بیشــتر تیم هاى ملى 

بزرگسالان و امید با باشگاه ها خواهند داشت.
*ربیعى و دقیقى و نه!

محمد ربیعى گزینــه اى بود که تاج به هیچ وجه 
حاضر نشــد با او جلســه اى برگزار کند. کمیته فنى با 
وجود بررســى نامزدى ربیعى و اعــلام نکات مثبت و 
منفى او به تــاج با مخالفت رئیس فدراســیون روبرو 
شــد. گویا بدقولى هاى قبلى ربیعى در قبال فدراسیون 
و همچنین عدم موافقت اکثر اعضاى هیئت رئیســه با 
این گزینه باعث شــد تا او خیلى زود از جمع نامزدها 
خارج شود.ســعید دقیقى نیز دیگــر گزینه اى بود که 
پیغام تمایل براى نشستن روى نیمکت تیم امید را داد 
و تنى چند از اعضاى هیئت رئیســه با مجوز تاج هم با 
او جلســه اى را برگزار کردند اما خروجى آن باب میل 

فدراسیون نبود.
*بوژوویچ تنها گزینه خارجى

میودراگ بوژوویچ تنها گزینه خارجى کمیته فنى 
بود. جلالى حتى در جریان علاقمندى او براى فعالیت 
در تیــم امید هم بود و اســمش را بــه مهدى تاج داد 
اما رویکرد فدراسیون فوتبال استفاده از مربیان داخلى 
بود تا بوژوویچ هم بدون مذاکره از دایره انتخاب خارج 

شود.
*روانخواه ماند و پذیرش شروط

امید روانخواه گزینــه اى بود که دو دیدگاه کاملا 
متفاوت در فدراســیون داشت. عده اى از اعضاى هیئت 
رئیســه با پیشنهاد او به تاج باعث مذاکرات فشرده این 
ســرمربى شــدند اما تنى چند از اعضاى هیئت رئیسه 
همچون رحمان ســالارى به شدت با آن مخالف بودند 
اما در نهایت روانخواه با پذیرش تمام شرایط فدراسیون 
نظیر قــرارداد مالى، هماهنگى بــا اردوهاى تیم ملى 
بزرگسالان، تعامل با امیر قلعه نویى در راستاى مسائل 
فنى و هماهنگى با ســازمان لیگ براى برگزارى اردو 
و همچنین تأیید تاج بالاخره به عنوان ســرمربى تیم 
امید معرفى شد تا آخرین گزینه هدایت تیم را برعهده 

بگیرد.

یک برد نفس گیر دیگر براى والیبال زنان ایران
فیلیپین سومین قربانى شاگردان «لى»

تیم ملى والیبال زنان ایران به یک پیروزى نفس گیر دیگر در جام 
ملت هاى آســیا دســت یافت. تیم ملى والیبال زنان ایران در سومین 

دیدار خود در جام  ملت هاى آسیا 2025 به مصاف فیلیپین رفت و در 
یک مسابقه حســاس و نفس گیر 3 بر 2 فیلیپین را شکست داد تا به 
ســومین برد خود در این مسابقات برسد. تیم ایران در این بازى که از 
ساعت 11 و 30 دقیقه آغاز شد با ترکیب زهرا صالحى، فاطمه خلیلى، 
ریحانه کریمى، زهرا مغانى، ســپینود دست  برجن، معصومه قدمى و 
کیمیا کیانى کار خود را آغاز کرد.ایران ســت نخست و سوم را 25 بر 
16 و 26 بر 24 واگذار کرد و ست هاى دوم و چهارم را هم 25 بر 21
و 25 بر 23 برنده شــد.در ست پنجم در حالى که ایران در امتیازهاى 
پایانى دو امتیاز عقب افتاده بود، بازگشــتى دیدنى به مسابقه داشت و 
15 بر 13 پیروز مســابقه شد. در ست پایانى در حالى که ملى پوشان 
ایران شادى پیروزى سردادند سرمربى فیلیپین درخواست ویدئوچک 

داد و با قبول داور و تکرار ســرویس، بازى ادامه یافت اما ملى پوشــان 
باز هم امتیاز گرفتند تا در نهایت این ســت با امتیاز 15 بر 13به نفع 
ایــران پایان یابد. در پایان این دیــدار زهرا صالحى، مدافع میانى تیم 
ملى 15 امتیاز کسب کرد و امتیازآورترین بازیکن زمین شد. سپینود 
دست برجن پاســور تیم ملى هم با کســب 13 امتیاز دومین بازیکن 
امتیازآور زمین شد.شــاگردان لى دو هى در بازى نخست نیز در یک 
دیدار حساس 3 بر 2 اندونزى را شکست داده بودند و برابر نیوزلند هم 

3 بر یک به پیروزى رسیده بودند.
تیم هاى شــرکت کننده در این مسابقات امروز استراحت دارند و 
تیم ملى ایران روز چهارشــنبه 21 خرداد از ساعت 9 صبح به مصاف 

قزاقستان مى رود.

دریچه

حذف بنیامین فرجى از مسابقات سوئد
 نابغه بدون مدال ماند

بازیکن تنیس روى میز ایران از مســابقات رده 
سنى زیر 19 سال سوئد حذف شد.

در مســابقات تنیس رو میز رده ســنى زیر 19
ســال سوئد، بازیکن شــاخص تنیس روى میز ایران 

موفق به گرفتن مدال نشد و حذف شد.
بنیامین فرجى ابتدا نماینده ســوئد را شکست 

داد اما سپس برابر بازیکن تونس شکست خورد.
فرجى پیش از این در رده ســنى زیر 17 سال 
همین مسابقات هم به مدال نرسید و در مرحله یک 

هشتم نهایى کنار رفت.
محمدرضا نشــاطى دیگر نماینده ایران هم در 

دور نخست حذف شد.
نتایج به شرح زیر است:
رده سنى زیر 19 سال

مرحله یک سى و دوم نهایى
بنیامین فرجى از ایران 3 - ادوین اریدســن از 

سوئد صفر
محمدرضا نشــاطى از ایران صفــر - ایوایدا از 

ژاپن 3
مرحله یک شانزدهم نهایى

بنیامین فرجى از ایران 1 - واسیم از تونس 3

خبر ترسناك به پرسپولیس
 در مورد اورونوف

باشگاه پرسپولیس مدت زمان مصدومیت ستاره 
ازبکســتانى خود را اعلام کرد. هفته گذشته معدود 
طرفداران پرســپولیس که تماشــاگر بــازى امارات 
و ازبکســتان بودند تا درخشــش احتمالى اوستون 
اورونوف را تماشــا کنند، در حوالى دقیقه 15 با یک 
شــوك بزرگ مواجه شــدند: مصدومیت دوباره فوق 

ستاره ازبکستانى.
از  بازگشــت  از  پــس  اورونــوف  اوســتون 
آســیب دیدگى همســترینگ، بازگشــت درخشانى 
داشــت، بار دیگر در حالى دچار آســیب دیدگى شد 
که فصل گذشته شــش بار آسیب دیده اما در پایان 
فصل با شــرایط مطلوب به زمین باز گشته بود. او در 
دو بازى پایانى فصل براى پرســپولیس گلزنى کرد تا 
دیگر بار ارزش هاى فنى خــود را به نمایش بگذارد. 
اورونوف در بازى تیم ملى کشــورش این بار از ناحیه 

کشاله ران دچار آسیب شد.
کمیته پزشــکى پرســپولیس پس از مشاهده 
واکنش هاى بازیکن در لحظه آســیب دیدگى و شرح 
حالى که در اختیار داشــت، احتمال آسیب درجه دو 
را مطرح کرده بود ولى طبعا هرگونه اظهار نظر قطعى 

منوط به نتایج تصویربردارى ام آر آى بود.
دکتــر فرید زرینــه در ارتباط بــا این موضوع 
اعلام کرد: بررســى هاى پاراکلینیکى با پیگیرى کادر 
پزشکى تیم ملى ازبکســتان انجام شده است و آنها 
به ما اطلاع دادند؛ بازیکن با آســیب درجه دو روبه رو 
است. براى چنین موردى دوره درمان، فیزیوتراپى و 
بازیابى 4 تا 6 هفته اى در نظر گرفته مى شــود. البته 
پس از بازگشــت بازیکن، باید شرایط او را از نزدیک 
بررســى کنیم. در حال حاضر با طرف ازبکستانى هم 

در ارتباط هستیم.
بــه این ترتیب اورونوف تا اوایل مرداد از اردوى 
تیم پرســپولیس دور خواهد بود و اردوى پیش فصل 
سرخپوشان پایتخت را از دست خواهد داد و باتوجه 
به آغاز لیگ برتر در مرداد ماه، امکان حضور در اولین 

بازى فصل را هم نخواهد داشت.
با این شرایط اگرچه اورونوف داراى قرارداد دو 
ساله است اما احتمال دارد اسماعیل کارتال در مورد 
این بازیکن تصمیم جدیدى هم بگیرد چرا که فصل 
گذشــته نیز او از مصدومیت هاى پرشــمار اورونوف 
عصبانى و ناراحت بــود و حتى در بدو ورود به ایران 
با بررسى شــرایط او مى خواست این بازیکن را مازاد 
کند که بعد از توصیه درویش، او را در پرســپولیس 

نگه داشت.

سعید صادقى به فولاد 
خوزستان پیوست

صادقــى  ســعید 
گذشــته  فصل  وینگــر 
پرسپولیس  فوتبال  تیم 
یکى از بازیکنانى اســت 
کــه فصــل آینــده در 
بازى  خوزســتان  فولاد 
کرد.باشــگاه  خواهــد 
فولاد خوزستان با سعید 

صادقى وینگر فصل گذشــته پرســپولیس به توافق 
رســید و ایــن بازیکن با امضاى قــراردادى به جمع 
سرخپوشان خوزستان پیوست.صادقى فصل خوبى را 
در پرسپولیس پشت ســر نگذاشت و حالا قرار است 
در فولاد دوباره با یحیى گل محمدى کار کند. این در 
حالى است که فولاد در تلاش است تا عیسى آل کثیر 
را نیز جذب کند.بر اساس این گزارش، محمد قریشى 
مدافع فصل گذشــته ذوب آهن هم در تیررس فولاد 
بوده و قرار است وضعیت این بازیکن امروز به صورت 

قطعى مشخص شود.

امیر قلعه نویى:
 مقابل کره شمالى تغییر نسل مى دهیم

مهم تر از جوان گرایى، صعود به جام جهانى و فوتبال هجومى است
ســرمربى تیم ملى فوتبال ایران با تاکید بر اینکه صعود زودهنگام به 
جام جهانى باعث شــد بازیکنان انگیزه قبل را نداشــته باشند گفت: براى 

دیدار با کره شمالى تغییراتى در ترکیب تیم ملى خواهیم داشت.
امیر قلعه نویى در نشســت خبرى پیش از دیــدار با تیم ملى فوتبال 
کره شمالى در هفته پایانى مرحله سوم مقدماتى جام جهانى 2026 اظهار 
کرد: شرایط ســختى براى صعود داشــتیم و با کمک همه توانستیم این 
کار را به آســانى و به نحو احسن انجام دهیم. برخلاف برخى دوستان که 
مى گفتند صعود آســان بوده، این طور نیست. در گذشته، چه جام ملت ها 
و چه مقدماتى جام جهانى، رقابت ها آســیایى بــود، اما الان چند قاره اى 

شده است.
وى ادامه داد: مثلاً تیم قطر بازیکنانى از آفریقا، برزیل، سودان و یمن 
داشــت و فکر مى کنم فقط یک بازیکن قطرى در ترکیبشان بود. امارات، 
اندونزى و حتى خود چین نیز همین شرایط را داشتند. این نشان مى دهد 

که صعود به جام جهانى به مراتب از گذشته سخت تر شده است.
قلعه نویى افزود: درســت است که دو هفته زودتر این کار بزرگ را با 
کمک خدا انجام دادیم، اما ســختى هاى خاص خودش را داشت، از جمله 
نداشتن میزبانى. هرچند تعداد تیم هاى صعودکننده زیاد شده، اما شرایط 
تیم ها هم سخت تر شده اســت. بازى هاى اندونزى و چین را دیدم که هر 
دو تیم بازیکنان خارجى زیادى داشــتند. با این تفاسیر، خواهش مى کنم 
زحمات بچه ها را کم رنگ نکنید. یادم است دو پرواز داشتیم که حدود 24

ساعت روى هوا بودیم، اما دست پر بازگشتیم.
وى ادامه داد: با کم ترین هزینه، موفق شــدیم ســریع ترین صعود به 

جام جهانى را رقم بزنیم. در این مسیر نقاط قوت زیادى داشتیم که باعث 
شــد در شرایط سخت، دو هفته زودتر صعود خود را قطعى کنیم. طبیعى 

است که در چنین شرایطى، بازیکنان با افت انگیزه مواجه شوند.
قلعه نویى با اشاره به اهمیت عملکرد تیم ملى در مسیر صعود به جام 
جهانى گفت: به عنوان مثال تیــم فوتبال لیورپول پس از قهرمانى اش در 
لیگ جزیره، در چهار مسابقه پایانى اش تنها دو امتیاز کسب کرد. بنابراین 
کارهایى که این مجموعه در این شــرایط سخت انجام داد، کارهاى بزرگى 
بود، حتى اگر به ظاهر آســان به دســت آمده باشند. با این حال برخى در 
حال انتقاد هستند. اگر ایراد فنى وجود داشته باشد حتماً گوش مى کنیم.

ســرمربى تیم ملى ادامه داد: ما در حالى به این موفقیت رسیدیم که 
در بازى با قطر 10 نفره شــدیم و با تیمى چندملیتى از نظر آمارى بازى 
کردیم. حالا اگر اشتباهات داورى را کنار بگذاریم که بسیار تأثیرگذار بود، 
در مجموع واقعاً باید از همه عزیزانى که در این مسیر همراه ما بودند تشکر 
کنیم؛ از جمله چند نفر از شــما خبرنگاران که همیشه سرمایه هاى واقعى 
تیم ملى بودید. 0وى در خصوص بازى فردا مقابل کره شمالى نیز توضیح 
داد: طبیعتــاً این بازى هم براى ما اهمیت دارد، اما یکســرى تغییرات در 
ترکیب خواهیم داشت. برخى بازیکنان جوان به میدان خواهند رفت، یعنى 
علاوه بر تغییر نسلى که در حال شکل گیرى است، جوان گرایى هم خواهیم 

داشت تا ببینیم شرایط به چه صورت پیش مى رود.
قلعه نویــى افزود: تیم حریف نشــان داده که با برنامه بازى مى کند و 
جایگاه فعلى اش در جدول، جایگاه واقعى اش نیســت. اما خب این فوتبال 
اســت. از همه عزیزانى که عاشق ایران هســتند مى خواهم کمک کنند تا 

در سالى که منتهى به جام جهانى است بتوانیم به شرایط بهترى برسیم.
قلعه نویــى درباره برنامه تیم ملى براى صعــود به جام جهانى گفت: 
ما برنامه مشــخصى براى صعود بــه جام جهانى داریــم و اکنون منتظر 
قرعه کشى بازى ها هستیم تا ببینیم با چه تیم هایى مسابقه خواهیم داشت. 
ممکن است مجبور باشیم مقابل تیمى با سیستم 1-4-5 بازى کنیم. پس 
از اعلام قرعه کشــى، بر اساس حریفان تغییراتى در ترکیب خواهیم داشت 

و نفراتى جدید نیز به تیم اضافه خواهند شد.
ســرمربى تیم ملى درباره مسئولیت فنى در این سطح اظهار داشت: 
مســئولیت فنى تیم ملى بسیار ســنگین و طبیعى است که نقدهایى هم 
وجود داشــته باشد. این نقدها گاهى از سوى مخالفان هم مطرح مى شود. 
به عنوان مثال حســین فرکى و بهتاش فریبا نقدهایى داشتند که براى ما 

مفید بوده و به تیم ملى کمک کرده است.
وى افزود: نقدى براى ما قابل قبول اســت که به پیشرفت تیم کمک 
کند. این نوع انتقادها در همه جاى دنیا وجود دارد. وقتى درباره «شــیب 
ملایم» پیشــرفت صحبت مى کنیم چنین نقدهایى همیشه مطرح بوده و 

خواهد بود.

فروردین در خصوص شایعه حمایت او از امید روانخواه 
رئیس فراکســیون ورزش مجلس  در خصوص شایعه 
حمایت او از امید روانخواه براى انتخاب به عنوان سرمربى 
تیــم امید، عنوان کــرد: این موضوع همانطــور که گفتید 
شایعه است؛ شــایعه پیرامون همه افراد وجود دارد. اینکه 
یک شــایعه به واقعیت تبدیل شــود باید ریشه یابى شود. 
مطمئن باشــید تنها جایى که صداى شایسته ها در حوزه 
ورزش شــنیده مى شود، مجلس اســت. سابقه ورزشى من 
مشخص اســت. مدارك تحصیلى من هم مرتبط با ورزش 
بوده و تخصص من در حوزه فوتبال بوده است. قبل از اینکه 
به مجلس بیایم در لیگ یک مربى بودم و در بالاترین سطح 
مدرك مربیگــرى دارم و همین الان حاضرم پا به پاى این 

مربیان بروم و در کلاس هاى مربیگرى شرکت کنم.
محمدمهــدى فروردیــن در خصوص اینکــه آیا اگر 
پیشــنهادى به او برســد مربیگرى در لیــگ برتر را قبول 
مى کند؟ تصریح کرد: خیر این جســارت را نمى کنم. آنقدر 
مربى خوب داریم که نیاز نیســت ما دخالت کنیم. یکى از 
همکاران که شــهرش تیم دارد، از من مشورت خواست و 
من گفتم سراغ مربى هایى بروید که اول اخلاق مدار هستند 
و بعــد دانش کافى را دارند. گفتند مثال بزن، من گفتم به 
ســراغ وحید هاشمیان بروید و اگر او را راضى کنید خیلى 
خوب اســت. گاهاً بعضى همکاران مــا در مجلس دغدغه 

تیم هاى شهرشــان را دارند و سابقه ما را 
هم مى دانند. 

رئیــس فراکســیون ورزش مجلس 
افزود: ما نماینده همه مردم هســتیم، هم 
نماینده کشــاورزان هستیم و هم نماینده 
فوتبالیســت ها؛ اما اینکه شــما فکر کنید 
ســهم خواهى  خاصى  شــخص  براى  من 
کنم واقعیــت ندارد. بهتریــن قاضى هم 
براى فهمیدن توانمندى مربیان، بازیکنان 

هســتند. اینکه یک مربى به دلال وصل نیست و سالم کار 
مى کند، وقتى پســتى به او داده مى شود مورد هجمه قرار 
مى گیرد، مطمئن باشــید آنجا باید به یک سرى ها منافعى 
مى رســیده اند ولى نرســیده اند و به همین دلیل شــروع 
مى کنند بــه بداخلاقى و متهم کــردن نماینده و مربى اى 
که در زندگى اش یک ریگ در کفشش در دنیاى مربیگرى 
و بازیگرى اش نبوده و یک نقطه خاکسترى نداشته است. 

فروردین گفت: افتخــار مى کنم اگر جایى از مربیانى 
که ســالم کار مى کنند و دانش کافى دارند، حمایت کنم. 
مطمئن باشــید اگر بازهم به ذهنم برسد و شناسایى کنم، 
حمایت خواهــم کرد. این بــه نفع مملکــت و فوتبال ما 
اســت. همانطور که یک روز در مجلس درباره حق پخش 

تلویزیونى حمایت کردیم. جامعه ورزش 
از من انتظار دارد که صداى ورزشــکاران 
و جامعــه ورزش باشــم.  همانطــور که 
مى دانید ورزش کشــور قانون نداشت، از 
زمانى که ما آمدیم قانون نوشتیم. قانون 
اهداف، وظایف و اختیارات وزارت ورزش 
کشور را ما نوشتیم؛ الان هم قانون نظام 
باشــگاهدارى را با کمک مجلس قبل و 
دولت چکش کارى کردیم و در دســتور 
کار قرار دارد. چرا نقاط قوت را نمى گویند؟ چرا نمى گویند 
با آمدن ما در مجلس چرخ ورزش کشور در حوزه اعتبارات 

به حرکت درآمده است. 
رئیس فراکسیون ورزش مجلس گفت: بودجه ورزش 
قبل از ما ردیف آخر لایحه بود، الان جزء ســه اولویت اول 
اســت. این کارهایى اســت که ما انجام دادیــم. در کل از 
مربیان بومى که سالم بوده و اخلاق و دانش داشته باشند، 
در هر رشــته اى نه فقط فوتبال، حتمــاً حمایت مى کنم. 
خیلى هم شفاف اعلام مى کنم، حق دلالى هم نمى گیریم. 
جامعه فوتبال باید خوشحال باشند که این افراد سالم مثل 

روانخواه، هاشمیان و شجاعى به فوتبال بیایند.
فروردین با اشاره به حواشى انتخاب امید روانخواه به 

عنوان ســرمربى تیم امید یادآور شد: نباید درباره مربى اى 
که ســابقه بازیگرى اش روشن است بى انصافى کنیم، کسى 
کــه  در یکى از تیم هاى رنگى کشــور بازى کرده اســت. 
فوتبالش هم رنگى نبوده و اگر آســیب نمى دید شــاید در 
اروپا بازى مى کرد. الان هم بدون حمایت هیچ دلال و پدر 
خوانده فوتبالى به اینجا رسیده است. روانخواه قبل از اینکه 
من نماینده مجلس شوم، مربى بوده و بهترین بازیکن بوده 
و در استقلال بازى مى کرده است. گناه کرده همشهرى اش 
که تحصیلات ورزشــى و تخصص فوتبــال دارد به مجلس 

آمده است؟ 
وى خاطرنشان کرد: هر جایى که اسم این بنده خدا 
(روانخواه) مى آید اســم ما را کنارش مى گذارند؛ خوشحالم 
ولى این نیست که روانخواه منتسب به من باشد و به خاطر 
حمایت هاى سیاسى جایگاهش ارتقا پیدا کند. او توانمندى 
دارد و در کمیته فنى برنامه ارائه داده و کمیته فنى تصمیم 
گرفته است. هیچ اجبار و فشارى در کار نبوده و اگر کسى 
این ادعا را دارد مى تواند در یک جلســه مناظره بشــینیم 
و اثبــات کنیم که امثال روانخواه نیاز به حمایت رســانه و 
کارشناسانى دارند که بدون حب و بغض نظر مى دهند. این 
دلال ها هستند که باعث شده اند چهره هاى با دانش فوتبال 

از چرخه مربیگرى خارج شوند.


